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قالیباف:

۱۹ وعده انتخاباتی قانونگذاری
 در مجلس یازدهم محقق شده است

رئیس مجلس شورای اسلامی با تشریح عملکرد مجلس یازدهم گفت: 
از ۲۱ وعده ای انتخاباتی در سال ۹۸ برای قانونگذاری، ۱۹ وعده را به همراه 

نمایندگان به سرانجام رسانده ایم.
محمدباقر قالیباف، نماینده مردم تهران و رئیس مجلس شــورای اسلامی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی با انتشار رشته توئیتی نوشت: »همیشه معتقد بودم عیار 
افراد به کارنامه آن هاست، نه به ادعاهایشان. به انجام رساندن یک پروژه عمرانی یا تصویب 
و اجرای یک قانون راهبردی از هزاران حرف و ادعا برتر و سخت تر است؛ از شما می خواهم 

وعده های انتخاباتی ام را با کارنامه قانون گذاری مجلس یازدهم منصفانه مقایسه کنید.
وعده هایم را دو جا به طور منسجم مطرح کردم یکی در ویدئویی ۲۷ دقیقه ای که 
قبل از انتخابات در بهمن ۹۸ در رســانه هایم منتشــر کردم و دیگری در اولین مصاحبه 

تلویزیونی در سِمت رئیس  مجلس، در ۲۴ تیر ماه ۱۳۹۹.
از تعداد ۲۱ وعده ای که برای قانون گذاری دادم، ۱۹ وعده را به همراه نمایندگان به 
سرانجام رساندیم و ۲ وعده را هنوز نتوانستم به طور کامل عملی کنم؛ بسم الله بیایید با 
هم بررسی کنیم. اولین وعده اصلاح ساختار بودجه بود؛ اشکالات ساختار بودجه یکی از 
عوامل تورم است. بودجه را دومرحله ای و افزایش سقف بودجه را متوقف کردیم. مدیریت 
خزانه را یکپارچه و اعتباری کردیم و جلوی رسوب پول ها را گرفتیم. شرکت های دولتی 

را هم مجبور کردیم صورت های مالی شان را شفاف کنند.
تنظیم بودجه را هوشمند کردیم. تا قبل از طراحی سامانه جدید در مجلس یازدهم، 
سازمان برنامه فایل سند بودجه را به مجلس می آورد و مجلس پس از بررسی، اصلاحات 
فایل را به سازمان برمی گرداند. الان ارتباط بین احکام بودجه و جداول آن معنادار شده و 
به صورت برخط بر هزینه کرد بودجه نظارت داریم. بانک مرکزی با قانون ۵۰ سال پیش 
کار می کرد. بعد از ۵۰ ســال، این قانون را اصلاح کردیم. به بانک مرکزی اختیار عمل 
دادیم تا با بانک ها و مؤسسات ناتراز مقتدرانه برخورد کند. در قانون بانک مرکزی و احکام 

مرتبط آن در برنامه هفتم نیز ابزارهای نظارتی بانک مرکزی را مفصل گسترش دادیم.
تســهیلات بانکی مشــکلات زیادی برای مردم ایجاد کرده بود. سود مرکب نفس 

تولیدکنندگان را گرفته بود. در برنامه هفتم، سود مرکب را ممنوع کردیم.
نظام مالیاتی به نوسازی نیاز داشت. کارمندها و کارگرها مالیات می دادند، دلالان نه. 
اکنون، با هوشمندسازی، از دانه درشت ها مالیات سنگین گرفته می شود و در مقابل، مردم 
عادی را معاف کردیم. هم معافیت ها بیشتر شد، هم درآمد مالیاتی دولت. این یعنی مالیات 
هدفمند. می دانستیم که دلالان دارند به کشور ضربه می زنند و هیچ مالیاتی نمی دهند. 
روشن بود که این ظلم به مردم است. لذا طرح مالیات بر عایدی سرمایه را تصویب کردیم 

که جزو یکی از مترقی ترین قوانین کشور است.
کم اظهاری صادرات و بیش اظهاری واردات باعث شــده بود ارز کشور قاچاق شود و 
خروج سرمایه شکل بگیرد. قانون قدیمی پاسخگوی نیاز مبارزه با این مشکل نبود. قانون 
مبارزه با قاچاق ارز را اصلاح کردیم. از یک طرف، می خواستیم جلوی رشد نقدینگی را 
بگیریم و از طرف دیگر، نمی خواســتیم تولید آســیب ببیند. پس نیاز به طرحی بود که 
ابزارهای تأمین مالی تولید گســترش پیدا کند و تقویت شود. طرح تأمین مالی تولید و 

جهش تولید دانش بنیان را تصویب کردیم.
در عصر تکنولوژی زندگی می کنیم. پیشران بسیاری از اقتصادهای پیشرفته شرکت های 
دانش بنیان آن کشورها هستند. تا پیش از قانون جهش تولید دانش بنیان، قانون درخوری 
برای حمایت از این مجموعه ها وجود نداشت. در همان سال اول تصویب، رهبر انقلاب به 
جهش بازدهی این شرکت ها دست مریزاد گفتند. قبلاً اگر می خواستید برای کسب وکاری 
مجوز بگیرید، دو راه بیشتر وجود نداشت: یا باید پارتی می داشتید، یا باید کفش آهنین 
می پوشــیدید و سال ها پله های ادارات را بالا و پایین می رفتید. به جنگ انحصار رفتیم. 
مجلس صدور مجوزها را هم برخط کرد، هم صدور آن ها را محدود کرد به ۳ روز تا ۳ ماه.

به مجلس که آمدیم، حدوداً هیچ قانونی درباره مشکلات کوتاه مدت و بلندمدت مسکن 
در کار نبود ولی مردم از ما انتظار تصمیم گیری داشتند؛ سه قانون تصویب کردیم: قانون 
جهش تولید مسکن، قانون مالیات بر خانه های خالی برای جلوگیری از احتکار مسکن، و 
طرح ساماندهی اجاره بها برای اجاره مسکن. مشکل دیگر مسکن حاشیه نشینی بود. می شد 
کسی ۳۰ سال در خانه ای بدون سند در حاشیه شهر زندگی کند. این بندگان خدا هم 
بلاتکلیف مانده بودند، هم مجوزی برای نوسازی نداشتند. به داد بافت فرسوده رسیدیم. 

حالا زمینه قانونی حل مشکل فراهم شده و به اجرای برنامه ریزی شده دولت نیاز دارد.
اقشــار ضعیف برای مجلس یازدهم در صدر اهمیت اند. حقوق سربازان را ۱۲ برابر 
کردیــم، ۶ میلیون نفر را به رایگان بیمه کردیم، کالابرگ الکترونیک را تصویب کردیم، 
رتبه بندی معلمان را به سرانجام رساندیم، حقوق بازنشستگان را متناسب سازی کردیم، 

کشاورزان را وارد فرآیند قیمت گذاری گندم کردیم و...
باور ما این بود که برای کارآمد ساختن نظام بروکراسی باید تمرکززدایی کرد. در تبصره 
۱۸ بودجه سنوات گذشته، بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان را برای اشتغال استان ها، خارج 
از رویه های تخصیص بودجه، به خود استان ها سپردیم که تأثیرات مهمی بر اشتغال زایی 
در سطح محلی داشت. پس از احداث ۳۰۰ کیلومتر ریل مترو در ۸ خط، افزایش واگن ها 
دغدغه شخصی ام شده بود. وقتی با این زیرساخت می شود ۷ میلیون مسافر جابه جا کرد، 
نباید به ۲ میلیون مسافر راضی شد. در بودجه سال های گذشته، حدود ۳۰ همت، به همراه 

۴ میلیارد دلار از تسهیلات خارجی، را به توسعه مترو اختصاص دادیم.
برای فسادستیزی ۴ وعده دادم:   ۱. شفافیت، ۲. مدیریت تعارض منافع، ۳. حمایت از 
سوت زنی، ۴. مبارزه با انحصار. همه شان، دقت کنید! همه شان تصویب شدند. تصویب نشدن 
شفافیت یک دروغ بزرگ است. هم در مجلس تصویب شد، و هم پیش از تعیین تکلیف 
آن در مجمع تشخیص مصلحت، داوطلبانه در حال اجراست. تاکنون فرصت نشده برای 
دو وعده قانونی تصویب کنیم. یکی آنکه گفته بودم هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان را 
تقویت می کنیم و دیگری آنکه برای تقویت جایگاه اقتصادی وزارت خارجه قانونی تصویب 
می کنیم. ان شاءالله آن ها را هم پیگیری خواهم کرد. البته این ها تمام مصوبات مجلس نبودند. 
خیلی از قانون های کلیدی جزو وعده ها نبود، اما طبق نقشه راهی که داشتیم تصویبشان 
کردیم. مثل قانون ساماندهی صنعت خودرو، قانون جوانی جمعیت، قانون اقدام راهبردی، 

قانون مدیریت داده ها، قانون مالکیت صنعتی، قانون امنیت زنان، قانون امنیت غذایی.
البته این ها قانون و ریل گذاری اجراست. برخی به خوبی اجرا شده اند، اجرای برخی 
زمان می خواهد و اجرای برخی دیگر همت بیشتری در دستگاه های اجرائی می طلبد. در 
مسیر اجرای این قوانین، به توصیه رهبر حکیم انقلاب، همدلانه کنار دولت می مانیم و هر 

کمکی از دستمان بربیاید، دریغ نمی کنیم.«
در ادامه رسیدگی های دیوان محاسبات

عملکرد سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
مورد واكاوی قرار گرفت

عملکرد سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در ادامه رسیدگی های 
دیوان محاسبات به وضعیت شرکت ها مورد واکاوی قرار گرفت. 

در ادامه رسیدگی های دیوان محاسبات کشور به وضعیت شرکت ها، عملکرد سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی نیز مورد واکاوی قرار گرفت.

تعیین تکلیف مستمر کالاها و رسوب اقلام، ایجاد انبارهای متناسب با کالاها، ضرورت 
پرداخت مالیات، اصلاح اساسنامه سازمان، لزوم سیستمی شدن انبارگردانی، ایجاد سامانه ها 
و سیستم حسابداری به روز و ارائه گزارش های مدیریتی به منظور کنترل برخط از جمله 

مواردی بود که در این جلسه مورد تاکید قرار گرفت.

دیدار معاون امور بین الملل وزارت دفاع
با وزیر دفاع بلاروس

معاون امور بین الملل وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح در 
چارچوب روابط و همکاری های دفاعی و نظامی جمهوری اسلامی ایران و 
جمهوری بلاروس و اجرای یادداشت تفاهم همکاری های نظامی دو کشور 

به بلاروس سفر کرد.
ســردار ســیدحمزه قلندری، معاون امور بین الملل وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح به دعوت همتای بلاروسی خود در چارچوب روابط و همکاری های 
دفاعی و نظامی جمهوری اسلامی ایران و جمهوری بلاروس و اجرای یادداشت تفاهم 
همکاری های نظامی دو کشور در راس یک هیئت دفاعی به کشور بلاروس سفر کرد.

با توجه به عضویت دو کشور در سازمان های بین المللی و اشتراک نظر تهران و 
مینسک درخصوص موضوعات و مسائل منطقه ای و بین المللی و همچنین حمایت 
رؤســای جمهور دو کشور از ارتقای روابط و همکاری های فی مابین، ظرفیت های 
گسترش و تعمیق همکاری ها درخصوص حوزه های دوجانبه و همچنین بین المللی، 

به ویژه سازمان همکاری های شانگهای مورد تاکید قرار گرفت. 

درمکتب امام

باید به فکر نجات فلسطین باشید
ملت های مسلمان باید به فکر نجات فلسطین باشند و مراتب انزجار و 
تنفر خویش را از سازشکاری و مصالحه رهبران ننگین و خودفروخته ای 
که به نام فلسطین، آرمان مردم سرزمین های غصب شده و مسلمانان 
این خطه را به تباهی کشــیده اند به دنیا اعلام و نگذارند این خائنان 
بر ســر میز مذاکره ها و رفت و آمدها، حیثیت و اعتبار و شرافت ملت 

قهرمان فلسطین ]را[ خدشه دار کنند.
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کیهان بررسی کرد

بازار داغ رایزنی های انتخاباتی
با استقبال عشایر، زائران راهیان نور و اقشار مختلف مردم

پیکر پاک ۳۴ شهید تازه تفحص شده دوران دفاع مقدس 
از مرز شلمچه به خاک وطن باز گشت

پیکر مطهر 3۴ شهید تازه تفحص شده دوران هشت سال دفاع مقدس در خاک عراق 
از مرز بین المللی شلمچه به کشور بازگشت.

به گزارش ایرنا، پیکرهای پاک و مطهر شهدای تازه تفحص شده دوشنبه با حضور مردم، عشایر 
و خانواده های شهدا و رزمندگان هشت سال دفاع مقدس آبادان، خرمشهر و اعضای کاروان راهیان 

نور از مرز شلمچه به خاک کشور بازگشت.
این شــهدا در عملیات های والفجر مقدماتی، والفجر یک و والفجر ۶، خیبر، بدر، کربلا چهار و 

کربلای هشت و تک دشمن در منطقه زبیدات عراق به شهادت رسیدند.
پیکرهای مطهر شهدا از مناطق عملیاتی فکه، فکه شمالی، جزیره مجنون، زبیدات،شرق دجله 
و شلمچه عراق تفحص شده است و پس از برگزاری مراسم استقبال برای زیارت کاروان های راهیان 
نور به معراج شهدای اهواز منتقل و سپس برای کارشناسی و شناسایی هویتشان به معراج شهدای 

تهران انتقال یافتند.
گفتنی است، در مراسم دیروز پیکرهای ۱۰ کشته عراقی نیز تحویل مقامات این کشور شد.

وحیدی: 

تجهیز احراز هویت به فناوری
با توجه به عرصه جدید هوش مصنوعی ضروری است

وزیر کشور سازمان ثبت احوال را یکی از پایه های اصلی انتخابات برشمرد که در همه 
مراحل آن نقش کلیدی و اساسی دارد و گفت: فناوری لازم برای تشخیص و تطبیق هویت 

با توجه به عرصه های جدیدی چون هوش مصنوعی یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.
احمد وحیدی، وزیر کشور در مراسم رونمایی از سامانه احراز هویت دیجیتال ایرانیان )هدا( و طرح ثبت 
الکترونیکی ولادت نوزاد و طرح مشترک سازی چاپ و صدور شناسنامه این مطلب را مطرح کرد. وی افزود: 
با پیشرفت فناوری و پیچیده تر شدن سیستم ها، احراز هویت هم سخت تر می شود. سیستم های پیچیده 

زمینه فرار از احراز هویت واقعی را هم فراهم و مشکلاتی را برای مردم فراهم می سازند.
وی با اشاره به سه نوع احراز هویت حقیقی، حقوقی یا ترکیب آن ها، اظهار کرد: با پیشرفت علم، هرآنچه 

که به احراز هویت کمک می کند هم باید پیشرفت داشته باشد.
وزیر کشور با بیان اینکه احراز هویت شخصی یکی از وظایف دامنه دار سازمان ثبت احوال است، تاکید 
کرد: احراز هویت حقوقی باید با احراز هویت شخصی و حقیقی تلفیق شود که یکی از مشکلات فعلی است. 
وی تصریح کرد: مسئله ترکیب استقرار این داده ها هم اهمیت دارد. کارهای ارزشمندی در این زمینه انجام 

شده است اما هنوز کافی نیست و باید دنبال شود.
وحیدی سامانه صدور هوشمند شناسنامه را کار ارزشمندی دانست که موجب افزایش بهره وری می شود 
و گفت: دستیابی به فناوری های مورد نیاز و تامین اطلاعات لازم دستگاه ها در حوزه احراز هویت باید دنبال 
شود. سازمان ثبت احوال کشور در راستای تحقق سازمان هوشمند و در جهت کاهش جعل گواهی های 
ولادت کاهش هزینه های ناشــی از چاپ گواهی های فیزیکی و جلوگیری از امکان خطای کاربر در ورود 
اطلاعات اقدام به ایجاد سرویس سرویس بر خط دریافت اطلاعات گواهی ولادت با همکاری وزارت بهداشت 
درمان و آموزش پزشکی کرده است تا اطلاعات متولدین به صورت برخط به سازمان ثبت احوال ارسال شود.
متقاضی ثبت ولادت به واسطه ایجاد بستر لازم برای صدور هوشمند شناسنامه نوزاد می تواند با ورود 
به پنجره سهیم و انتخاب خدمات مورد نظر و سپس وارد کردن کد رهگیری اطلاعات خود اقدام کند. این 
اطلاعات به محض تایید به صورت هوشمند به کارتابل واحد ثبتی مربوط ارجاع و فرآیند صدور شناسنامه 
ارسال و به نشانی متقاضی طی خواهد شد. به منظور سهولت شهروندان در تعیین نام نیز سامانه تعاملی نام 
در درگاه سهیم قرار گرفته که والدین ضمن استفاده از امکان مشاوره بر خط می تواند بر اساس جنسیت، 

دسته بندی ها ، مشاهده معانی نام، ریشه نام ها و... به جست وجو و انتخاب نام مدنظر بپردازد.

بقیه از صفحه ۲
دیوان بین المللی دادگستری 
جدیت لازم را داشته باشد

ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
درخواســت آفریقــای جنوبی بــرای اضافه کردن 
دستورات جدید به شکواییه خود در دیوان بین المللی 
دادگســتری هم گفت: ما معتقدیــم که دیوان در 
معرض آزمون جدی قرار دارد که چه میزان از عهده 
مسئولیتش برخواهد آمد. قرار صادره از سوی دیوان 
مسئولیت جدی برای رژیم اشغالگر ایجاد کرد تا کلیه 
اقدامات جنایات آمیز خود را متوقف کند. دیوان در 

این رابطه قرار خودش را مطرح کرد.
کنعانی بیان کرد: در ارتباط شکایت دوم آفریقای 
جنوبی نظر دیوان است که قرار اولیه کفایت لازم را 
دارد. ما انتظار داریم دیوان در ارتباطات با قرار اولیه 
جدیت لازم را داشــته باشد و رژیم را مسئول تلقی 
کند و اقدام اولیه خودش را با گام های تکمیلی  کامل 

کند. این انتظار ملت های جهان است. 
وی افزود: ایــران از مجموعه اقدامات حقوقی 
کشورها که در مسیر محاکمه رژیم اقداماتی را انجام 
می دهند حمایت می کند. ما از اقدام دیروز نشست 
ســران اتحادیه آفریقا هم که خواستار توقف فوری 

جنایات شدند حمایت کردیم.
رویکرد اصولی ایران در خصوص افغانستان

ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
نشست افغانســتان گفت: ایران بر ضرورت کمک 
همه کشورها و مجامع بین المللی برای بهبود شرایط 
صلح، ثبات و امنیت افغانستان و ایجاد شرایطی بهتر 
برای مردم آن کشور تاکید دارد و در قالب دوجانبه و 
سازوکارهای منطقه ای و بین المللی در راستای تحقق 

به این روند کمک و مشارکت کردیم.
وی ادامــه داد: از ســازوکارهای منطقه ای و 
بین المللی در این خصوص استفاده کردیم و حضور 
ایران در نشســت اخیر افغانســتان هم تاکیدی بر 
رویکرد اصولی ایران بود. ما معتقدیم سازمان ملل و 
سازوکارهای منطقه ای باید به افغانستان کمک کنند 
تا شــاهد تحکیم ثبات و شرایط سیاسی و امنیتی 

بهتری در آن کشور باشیم. 
ابراز نگرانی

در خصوص سرنوشت کنفرانس مونیخ
کنعانــی در خصوص برگزاری اخیر نشســت 
کنفرانس امنیتــی مونیخ بیان کرد: ما قطعا نگران 
کنفرانــس امنیتــی مونیخ و اهدافی هســتیم که 
بنیان گــذاران آن داشــتند چــرا کــه مجریان و 
برگزارکننــدگان این کنفرانس برخــلاف اهداف 
بنیان گــذاران آن حرکت می کنند و این کنفرانس 
را تبدیل به یک جایگاهی می کنند که دیدگاه های 
خــود را در آن مطرح کنند. دعوت از کســانی که  
سابقه مجرمانه آنها در برابر دیدگاه جهان است نشان 
می دهد که متاسفانه برگزار کنندگان این کنفرانس 
در مســیر غلطی هستند و ما نگران سرنوشت این 
کنفرانس هســتیم. وی بیان کرد: اینکه کنفرانس 
امنیتی مونیخ تبدیل به تریبونی برای بیان اظهاراتی 
غیرعادلانه و غیرصادقانه علیه کشــورهای مستقل 
شود جای تاسف اســت. ای کاش کنفرانس مونیخ 
در یک رویکرد مســئولانه این نشســت را فرصتی 
قرار می داد که همه آنهائی که باید می توانســتند 
به بیــان دیدگاه های خود بپردازند و کاش به جای 
دعوت از مقامات جنایتکار رژیم صهیونیســتی که 
در دیوان بین المللی دادگستری مجرم و جنایتکار 
شناخته شــده اند، از نمایندگان به حق فلسطینی 
دعوت می کردند و توجه حقیقی می کردند که علت 

ناامنی های منطقه اشغالگری و جنگ غزه است.

رد ادعاها در خصوص میدان آرش
کنعانی در خصوص استمرار ادعاها در خصوص 
میدان گازی آرش نیز بیان کرد:  ایران در حفاظت 
از حقوق ملی ایران و ملت اهتمام لازم را دارد. طرح 
مباحث حقوقی و فنی از سوی مقامات کشور کویت 
در خصوص میدان آرش هیچ حقی را برای بیان کننده 
ایجاد نخواهد کرد. ایران بهترین راهکارها را استمرار 

مذاکرات تیم های حقوقی دو کشور می داند.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
حمــلات آمریکا و انگلیس به یمن تصریح کرد: در 
ارتباط با آنچه که دولت آمریکا و انگلیس انجام دادند 
باید گفت که این نقض حاکمیت یک کشور مستقل 
و عضو سازمان ملل به حســاب می آید. یک اقدام 
متجاوزانه و ماجراجویی آشکار است. این گونه اقدامات 
غیرقانونی نشان دهنده این است که این کشورها به 
قوانین و سازوکارهای بین المللی اهمیت نمی دهند.

وی افزود: دوم این دو کشور مدعی هستند که 
خواستار گسترش دامنه جنگ نیستند. اتفاقا آنان 
با توســعه جنگ به دنبال گسترش دامنه جنگ از 
فلسطین به دیگر نقاط هستند. ادعاهای آنان باطل 
اســت. آنچه که در دریای ســرخ می گذرد، معلول 
شرایطی است که در غزه می گذرد. ایران در این رابطه 

موضع صریح خودش را اعلام کرده است.
هیچ کالای صهیونیستی

وارد سرزمین ایران نخواهد شد
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص لیست 
کالاهای صهیونیستی بیان داشت: در شرایط دردناکی 
که رژیم در حال استمرار جنایت جنگی است، تحریم 
کالاهای صهیونیستی مطالبه همه انسان های جهان 
است. ما هم با تاکید مقام معظم رهبری معتقدیم 
اگر شــریان های حیاتی رژیم ولو توسط کشورهای 
اسلامی قطع شود، رژیم امکان تداوم جنایات خودش 
را نخواهد داشت. وی گفت: وزارت امور خارجه مکلف 
به شناســایی شرکت ها و کالاهایی است که توسط 
رژیم صهیونیستی تهیه می شود و به این مسئولیت 
پایبند هستیم و آخرین فهرست بروز شده تسلیم 
وزارت صمت شده اســت. قانون وظیفه ای را برای 
وزارت خارجه برای انتشار فهرست تعیین نکرده است.

کنعانی گفت: تاکید می کنم قطعا ورود کالاهای 
صهیونیســتی به ایران ممنوع است و هیچ کالای 
صهیونیســتی وارد ســرزمین ایران نخواهد شد. 
تنظیم لیست هم به معنای زمینه سازی برای انجام 
وظایف گمرکی است. سخنگوی وزارت امور خارجه 
گفت: ایران در موضوع هسته ای نشان داده که یک 
طرف مسئول است و گزارش های پانزده گانه آژانس 
بین المللی انرژی اتمی نشــان داده که فعالیت های 
ایران صلح آمیز اســت. آنها که با دروغ فعالیت های 
هسته ای ایران را تهدیدآمیز معرفی می کنند اغلب 
دارای زرادخانه های هســته ای هستند که خارج از 
نظارت و کنترل آژانس هم هست و یا اینکه سابقه به 
کارگیری سلاح هسته ای علیه مردم هستند، بنابراین 

مدعیان خود متهم اصلی هستند. 
وی گفــت: بارها تاکید کردیم که  رویکردهای 
نظامی کمکی به تحقق اهداف سیاســی در منطقه 
نمی کند. کنعانی ادامه داد: آنهائی که ایران را متهم 
به صادرات تســلیحات جنگی به یک طرف جنگ 
اوکراین می کنند به خوبی می دانند که ایران از ابتدا 
معتقد به راهکار سیاسی است و برخلاف ایران، آمریکا 
و کشورهای اروپایی از استمرار جنگ اوکراین بهره 
می برند. بنابراین آنهائی که ادعایی علیه ایران مطرح 
می کنند مخالف راهکار سیاســی برای پایان جنگ 
در اوکراین بودند و بیانیه گروه هفت را به طور کلی 

مردود اعلام می کنیم.

کنعانی در پاسخ به سؤال خبرنگار کیهان: 

 به دبیركل آژانس هم توصیه می كنیم
 از اظهارات سیاسی و خارج از وظیفه خودش خودداری كند

 سرویس سیاسی-
با گذشــت دو روز از بیســت و چهارمین 
نمایشگاه رســانه های ایران، تنها دو روز دیگر 
باقی مانده اســت اما در همین دو روز گذشته 
اتفاقات قابل توجه و جذابی در این نمایشگاه 

رخ داد.
روزنامــه کیهان به عنوان یکــی از قدیمی  ترین 
روزنامه های کشــور، با قدمت بیش از ۸۲ ســال در 
نمایشگاه رســانه های ایران شرکت کرد. این روزنامه 
علاوه بــر حضور خود در نمایشــگاه، غرفه ای را برای 
عرضه روزنامه های روز )کیهان فارسی، کیهان العربی 
و KayhanInternational( و همچنین مجلات و 
هفته نامه های زن روز، کیهان بچه ها، کیهان ورزشی و 

کیهان فرهنگی مهیا کرد.

در این غرفه، که برخــی از خبرنگاران و دبیران 
سرویس های روزنامه حضور داشتند، نسبت به ابهامات 

و نقدهای مراجعین پاسخگو بودند. 
بخش هایی از روایت های اعضای کیهان در غرفه 

نمایشگاه را در ذیل می خوانید:
در اولین روز افتتاحیه نمایشگاه یک پیرمرد، به 
اصطلاح یک حاجی با کلاه عرقچین و قامت خمیده 
خود وارد غرفه شــد و شــروع به فریاد زدن کرد. در 
همین حین همه بــا تعجب به حاجی نگاه کردیم و 
یکی از بچه های روزنامه به سمت او رفت تا صحبتش 
را بشنود. اما همچنان با داد صحبت خود را می گفت. 

کمی که دقت کردیم متوجه ماجرا شدیم.
حاجی را با تعارف خود نشاندیم و یک چای برای 
او ریختیم. پای حرف او که نشســتیم می گفت: من 

از شــما ناراحت هستم! صبح ها که به دکه می روم تا 
روزنامه بخرم، فروشنده می گوید روزنامه تموم شده. 

چرا باید اینجوری باشه!؟
روز دوم غرفه پذیرای مخاطبین بیشتری بود. از 

رسانه ای ها تا مسئولین دولتی.
ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه نیز که 
از بازدیدکنندگان غرفه کیهان در روز دوم نمایشگاه 
بود، از علاقه خود به روزنامه کیهان و همچنین مطالعه 
مجله کیهان بچه ها در دوران کودکی و نوجوانی خود 
گفت. او از قدمت ۶۰ ساله روزنامه های کیهان انگلیسی 
و کیهان عربی شگفت زده شد و این خصیصه کیهان 

را تحسین کرد. 
علاوه بــر این در این دو روز، افراد سرشــناس 
رســانه ای و ادوار مجلس شــورای اسلامی از غرفه 

کیهان بازدید و دیدن کردند. بعضی از بازدیدکنندگان 
غرفــه معتقد بودند کیهان دولت ســیزدهم را نقد 
نمی کند. یکی از بازدیدکنندگان نقل قولی از آقای 
شریعتمداری مبنی بر اینکه گرانی ها به گردن دولت 
نیست را عنوان کرد. وی از این موضوع بی خبر بود 
که رســانه های مدعی اصلاحات در اوج بی اخلاقی 
رســانه ای اقدام به تحریف نوشته های مدیرمسئول 

کیهان کرده اند. 
 خبرنــگاران همچنین بــا آوردن نمونه هایی از 
انتقادی  یادداشــت ها و مصاحبه های  ســرمقاله ها، 
خبرنگاران روزنامه بــا اعضای دولت و در این زمینه 

توضیح دادند.
این گعده رسانه ای ها و مردم تا شامگاه چهارشنبه 
دوم اسفند برقرار است. از دیدارتان خوشحال می شویم.

روایت كیهان از نمایشگاه رسانه های ایران؛ گعده رسانه ای ها پس از شش سال
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سرویس سیاسی ـ
۱۱ روز مانــده به انتخابات، بازار رایزنی میان 
احزاب و تشــکل های سیاسی برای اعلام نهائی 

فهرست های انتخاباتی داغ است.
۱۱ اسفند، موعد برگزاری انتخابات ششمین دوره 
مجلــس خبرگان و دوازدهمین دوره مجلس شــورای 
اسلامی است و فعالیت انتخاباتی احزاب گسترش یافته 
است. شورای نگهبان صلاحیت حدود ۱۵ هزار داوطلب 
انتخابات مجلــس را تأیید کرده و بــازار رایزنی میان 
تشکل های سیاسی و ارزیابی نامزدها داغ است. در گزارش 
پیش رو به مرور آخرین اخبار انتخاباتی می پردازیم و ابتدا 
از خبرهای نهادهای مسئول در انتخابات شروع می کنیم.

موافقت شورای نگهبان
با تغییر حوزه انتخابیه اکثریت ۵۲۰ داوطلبی که 

درخواست داده بودند
دکتر طحان نظیف، ســخنگوی شورای نگهبان در 
گفت وگو با خبر ۲۱ از موافقت شورای نگهبان با تغییر 
حوزه انتخابیه اکثریت ۵۲۰ داوطلبی که درخواست داده 

بودند، خبر داده است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، وی 
در همین زمینه اعلام کرد: در این رابطه قانونی با عنوان 
»تغییر حوزه انتخابیه داوطلبان نمایندگی مجلس شورای 
اسلامی« داریم که داوطلبان حق دارند برای یک بار در 

هر دوره حوزه انتخابیه خود را تغییر بدهند.
اینکه تأیید صلاحیت شده ها از یک جریان هستند

درست نیست
شاید برخی می خواهند برخی ناکارآمدی های خود را 

با این سخنان جبران کنند
طحــان نظیــف همچنین در نشســت با اصحاب 
رســانه در نمایشــگاه رســانه های ایران که در مصلی 
امام خمینــی)ره( تهران در حال برگزاری اســت، در 
پاســخ به ســؤالی پیرامون اینکه بعضا گفته می شود 
تأیید صلاحیت شدگان از یک جریان سیاسی هستند، 
خاطرنشان کرده است: اعداد و ارقام گویاست و بالاخره 
نسبت به حدود ۲۰ هزار نفر، حدود ۱۵۰۰۰ تأیید شدند 
که بیش از ۷۳ درصد ثبت نام کنندگان اســت. این آمار 
و ارقام گویاســت و این ســخن که بگوییم اینها از یک 
جریان اســت، درست نیست. حتی در یک خانواده هم 
دو بــرادر یک جور فکر نمی کنند و همین را درباره ۸۰ 
میلیون نفر نسبت دهید؛ در همین مجلس ۲۹۰ نماینده 
۲۹۰ فکر و ۲۹۰ نوع اظهار نظر را شــاهد بودیم. شاید 
برخی می خواهند برخی ناکارآمدی های خود را را با این 

سخنان جبران کنند.
سخنگوی ستاد انتخابات:

نامزدها هزینه های تبلیغاتی را
در سامانه شفافیت ثبت می کنند

محسن اسلامی، ســخنگوی ستاد انتخابات کشور 
نیز در گفت وگو با تسنیم، درباره سامانه شفافیت مالی 
انتخابات و نحوه  کارکرد آن، بیان داشــته: امسال برای 
اولین بار قانون شــفافیت و تأمین منابع مالی تبلیغات 
انتخابات مجلس مصوب ســال ۱۳۹۸ اجرائی می شود. 
ما بر اســاس تکلیف قانونی، سامانه ی مالی انتخابات را 
رونمایی کردیم که پایگاهی است که نامزدها اطلاعات 

مالی شان را ثبت می کنند.
وی افزود: طبق این قانون، نامزدها موظفند منابع 
اخذ شده و دارایی هایشــان که برای تبلیغات استفاده 
می کنند را در این سامانه وارد کنند؛ طبق قانون چهار 
هزینه برای نامزدها متصور شــده که باید منابع شان را 

مصروف کنند.
»روبیکا«، »ایتا«، »بله«، »گپ«، »آی گپ« و »سروش پلاس« 
فضائی را برای تبلیغات نامزدها در اختیار قرار می دهند

دبیر ستاد انتخابات کشور همچنین گفته است: با 
هماهنگی وزیر ارتباطات شش پیام رسان ایرانی »روبیکا«، 
»ایتا«، »بله«، »گپ«، »آی گپ« و »سروش پلاس« اعلام 
آمادگی کردنــد که فضائی را برای تبلیغات نامزدها در 
اختیار قرار می دهند. چهار ســرویس این پیام رسان ها 
کاملًا رایگان و چند ســرویس نیز با ۵۰ درصد تخفیف 
و با هزینه های بســیار پایین در نظر گرفته شده است. 
اینها منجر می شــود که هزینه های تبلیغات افزایشی 
نباشد تا یک انضباط مالی در حوزه تبلیغات نامزدها در 

این دوره داشته باشیم.
آیت الله کعبی:  درباره اصلح بودن لیست جامعه مدرسین

شهادت شرعی می دهیم
اما یک خبر از انتخابــات خبرگان؛ آیت الله عباس 
کعبی، عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در گفت وگو 
با تسنیم با بیان اینکه، جامعه مدرسین مرجعیت اساسی 
و اصلی بین نیروهای انقلاب بوده و هســت، می گوید: 
جامعه مدرســین نهادی علمی، فقهی، خبره و سیاسی 
اســت که مأموریت های بزرگ دینی را به عهده  دارد و 

همواره مورد اعتماد مردم قرار گرفته است.
وی با اشــاره به فهرســت جامعه مدرســین برای 
انتخابات آتی مجلس خبرگان، بیان داشــته اســت: ما 
به عنوان جامعه مدرســین به همــه داوطلبان مجلس 
خبرگان رهبری احترام قائل هستیم اما درباره فهرست 
جامعه مدرســین اطمینان داریم و شــهادت شــرعی 
می دهیم که این فهرست برای صیانت از رهبری، استمرار 

رهبری و حرکت انقلاب اسلامی در مدار ولایت، اصلح 
است؛ لذا بر همین اساس است که همواره در انتخابات 
خبرگان، بیش از ۹۹ درصد مردم به فهرســت جامعه 

مدرسین اعتماد می کنند.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم همچنین گفته 
اســت: جامعه مدرسین از پیش از انقلاب اسلامی تا به 
امروز برای همه نیروهای انقلاب، جریان های حوزوی و 
انقلابی مرجع بوده و مرجعیت جامعه مدرســین برای 

همه نیروهای انقلابی، اصالت دارد.
حجت الاسلام آقاتهرانی:

 مجلس یازدهم انقلابی است، نقاط ضعفی هم داریم
 که باید برطرف کنیم

به عرصه انتخابات مجلس برویم. حجت الاســلام 
مرتضی آقاتهرانی، رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با مهر، گفته است: مجلس 
یازدهم انقلابی است و بین مجالس قبلی بهترین است، 
اما مع الوصف نقــاط ضعفی هم داریم که باید در مدت 
باقی مانده از عمر این مجلس بیشــتر کار کنیم تا این 

ضعف ها هم برطرف شود.
۴۰ شاخص را

مطابق با فرمایش های امام راحل و مقام معظم رهبری
درباره داوطلبان انتخابات مجلس استخراج کردیم

رئیس شــورای مرکــزی جبهه پایــداری انقلاب 
اســلامی علاوه بر این، با تاکید بر اینکه جبهه پایداری 
در انتخابات به دنبال سهم خواهی نیست، اظهار داشته 
است: برای انتخابات مجلس دوازدهم افراد زیادی ثبت نام 
کرده اند و ما اصلًا کاری نداریم که این افراد عضو جبهه 
پایداری هســتند یا خیر. نگاه ما آن است که داوطلبان 
چه شــاخص ها و صلاحیت هایی دارند و بر اســاس آن 
 ارزیابی هــای خودمان را روی آنــان انجام می دهیم. ما

۴۰ شاخص را مطابق با فرمایش های امام راحل و مقام 
معظم رهبری درباره داوطلبان انتخابات مجلس استخراج 
کردیم و هر فردی که این شاخص ها را داشته باشد، مورد 

تأیید ما است، حتی اگر عضو جبهه پایداری نباشد.
متکی خبر داد: حمایت شورای وحدت
از لیست خبرگان جامعه روحانیت مبارز

خبر دیگر اینکه، منوچهر متکی، سخنگوی شورای 
وحدت اصولگرایان از حمایت این تشکل سیاسی اصولگرا 
از لیست خبرگان جامعه روحانیت مبارز خبر داده است.
وی در خصوص نشست هیئت عالی شورای وحدت، 
گفته اســت: در این جلســه موضوع انتخابات مجلس 
خبــرگان مطرح و از جامعه روحانیــت مبارز و جامعه 
مدرسین به دلیل برگزیدن نامزدهای خبرگان رهبری و 
تنظیم فهرست هایی که از ۸۵ درصد اشتراک برخوردار 

است، قدردانی شد.
متکی افزود: شورای وحدت در تهران و سراسر کشور 
از فهرست جامعه روحانیت مبارز حمایت می کند، شورای 

وحدت در استان ها فهرست جداگانه نخواهد داشت.
به گزارش مهر، سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان 
از آغاز بررســی نامزدهای مصاحبه شــده در شــورای 
وحدت خبر داد و تاکید کرد: گزینش نامزدها بر اساس 
شــاخص های کلی و تخصصی و نیــز از مجموعه های 
تشکیل دهنده این شورا یعنی احزاب، اقشار، روحانیت و 
نیز دیگر نامزدهای غیروابسته به احزاب بر اساس نیازهای 

تخصصی مجلس صورت می گیرد.
آخرین بررسی های ائتلاف امنا
برای لیست ۳۰ نفره تهران

مسعود زریبافان، سخنگوی ائتلاف مردمی نیروهای 
انقــلاب )امُنا( نیز اظهار داشــته اســت: طی چند روز 
گذشــته کمیته ها و کارگروه های ائتلاف امُنا به صورت 
فشرده جلساتی را برای بررسی نهائی لیست انتخاباتی 
این ائتلاف برگزار کردند و جمع بندی های نهائی در این 

خصوص صورت گرفته است.
بــه گزارش ایرنا، وی در ادامه گفته اســت: بعد از 
بررسی نامزدها و افرادی که اضلاع مختلف ائتلاف امُنا 
معرفی کردند، در نهایت به یک لیست ۶۰ نفره رسیده ایم 
و قرار است ضمن مصاحبه مجدد و بررسی سوابق افراد 

در نهایت به لیست ۳۰ نفره تهران برسیم.
شریان دعوت »محسن رضایی« را نپذیرفت
درحال ائتلاف با شورای وحدت هستیم

ابوالقاسم جراره، دبیرکل جبهه شریان طی نشست 
خبری در غرفه ایرنا در نمایشگاه رسانه های ایران با بیان 
اینکه ۱۵۰۰ نفر در سامانه مورد نظر ما برای انتخابات 
مجلس اعلام آمادگی کردند، گفته است: تلاش ما این 
بود تا این داوطلبان را ارزیابی کنیم و با شاخص ها تطبیق 
دهیم که در تهران ۳۰۰ نفر ارزیابی شدند و ۴۵ نفر بر 
اساس شاخص ها احصا شد و بناست بر اساس آن لیست 

نهائی را اعلام کنیم.
وی افزود: جبهه شریان با گفتمان انقلاب اسلامی و 
نگاه فراگیر وارد انتخابات می شود و تلاش بر این است تا 

در جبهه انقلاب همگرایی باشد.
جراره خاطرنشان کرد: در حال مصاحبه و ارزیابی 

هستیم تا به فهرست ۳۰ نفره دست یابیم.
مذاکرات بین شریان و شورای وحدت

برای ائتلاف وجود دارد
صالح اسکندری، عضو شورای مرکزی شریان نیز در 

این نشست گفت: ما از آقای حدادعادل انتظار داشتیم به 
عنوان بزرگ تر حداقل یک بار جبهه شریان را دعوت کند.

وی با بیان اینکه محســن رضایی خواستار جلسه 
برای اعطای سهمیه به شریان بود اما ما قبول نکردیم، 
تاکید کرد: مذاکرات بین شریان و شورای وحدت برای 

ائتلاف وجود دارد.
تشکر حسینی

از امضاکنندگان بیانیه ۱۱۰ نفری اصلاح طلبان
سید محمد حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهور 
در نشست خانه گفت وگوی انتخابات در دانشگاه تهران 
گفت: کسانی که تلاش می کنند نقش خود در ضعف و 
کاستی های موجود، نارضایتی بخشی از مردم و کاهش 
مشــارکت در انتخابات ۱۳۹۸ و ۱۴۰۰ را کتمان و به 
گــردن دیگران بیندازند، بهتر اســت به  جای این گونه 
فرافکنی ها مردم را برای بهبود شــرایط کشــور و حل 

مشکلات، به شرکت پرشور در انتخابات دعوت کنند.
کسانی که در کاهش مشارکت در انتخابات گذشته نقش داشتند

 به  جای فرافکنی جبران کنند
به گزارش مهر، وی از اقدام برخی احزاب اصلاح طلب 
مثــل کارگزاران، ندای ایرانیان، اعتماد ملی و اعتدال و 
توســعه و ۱۱۰ نفری کــه در نامه ای مردم را به حضور 
در انتخابــات دعوت نموده و درصدد معرفی فهرســت 
نامزدهای انتخاباتی هســتند، تشکر کرد، این حرکت 
را یک گام مفید دانســت و ابراز امیدواری کرد ســایر 
احزاب و افراد وابســته به ایــن جریان نیز نگاه افراطی 
را کنار گذاشته و با تن دادن به چارچوب های قانونی و 
مردم سالاری در مهم ترین رویداد سیاسی کشور و صحنه 

دفاع از جمهوریت و اسلامیت نظام نقش آفرین باشند.
شکاف اساسی میان اصلاح طلبان

جبهه اصلاحات؛ حامی منافع ملی یا منافع دشمن؟
در آن سو، شکاف و اختلاف اساسی میان افراطیون 
مدعی اصلاحات با طیف دیگری از اصلاح طلبان بر سر 

ارائه لیست و معرفی کاندیدا در انتخابات ادامه دارد.
جبهه اصلاحات با صدور بیانیــه ای، به بهانه نظارت 
استصوابی و با توجه به رویگردانی مردم از آنها در انتخابات 
مجلس در سال ۱۳۹۸ و انتخابات ریاست جمهوری در سال 
۱۴۰۰ که ناشی از ناکارآمدی و بی کفایتی خود در دولت 
روحانی بود، اعلام کرده که امکان ارائه فهرست در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در تهران را ندارد 
و همچنان بر این موضع اصرار دارد. جواد امام، سخنگوی 
جبهــه اصلاحات نیز در صفحه شــخصی خود در فضای 
مجازی آورده که: »مواضع جبهه اصلاحات بر اساس راهبرد 

انتخاباتی و تصمیمات مجمع عمومی اعلام شده است
* در تهران امکان ارائه لیست ندارد

* اســتان ها و شهرســتان ها مکلف به تصمیم با ۲/۳ 
می باشند

* از هیچ کاندیدای غیراصلاح طلب و نیابتی نیز حمایت 
نخواهند کرد

* بیانیه روزنه گشــاها هیچ ربطــی به جبهه اصلاحات 
ندارد«

اشــاره جواد امام بــه بیانیه ۱۱۰ نفــر از فعالان 
اصلاح طلب است که اخیرا علیه تحریم انتخابات صادر 
و به حضور در انتخابات و رأی به ائتلاف مورد نظرشان 
دعوت کردند اما باید گفت؛ جبهه اصلاحات با این طرز 
رفتار با انتخابات نشــان داد که برای مدعیان اصلاحات 

منافع دشمن مهم تر از منافع ملی است.
ابطحی: رویکرد عمومی مجمع روحانیون

همان راهبرد جبهه اصلاحات است
محمدعلــی ابطحــی، رئیس دفتــر رئیس  دولت 
اصلاحــات نیز با حضــور در غرفه ایرنا در نمایشــگاه 
رسانه های ایران در بیان رویکرد مجمع روحانیون مبارز 
در انتخابات گفته اســت: رویکرد عمومی مجمع همان 

راهبرد جبهه اصلاحات است.
 وی افزوده اســت: ما در خبرگان رهبری نامزدی 

نداریم.
ابطحی: بعید است که فراکسیون قوی

از سوی اصلاح طلبان در مجلس آینده شکل بگیرد
ابطحی درباره تشــکیل فراکسیون قوی در مجلس 
آینده گفته است: بعید است که فراکسیون قوی از سوی 
اصلاح طلبان در مجلس آینده شکل بگیرد، ممکن است 
یک یا دو نفر اصلاح طلب عضو فراکسیون شوند اما این 

دلیل بر فراکسیون قوی نیست.
انتقاد قوچانی از ناکارآمدی

و نارسایی نهادهای سیاسی موجود
 در جریان اصلاحات 

اقدام ضد منافع ملی جبهه اصلاحات، انتقاداتی را 
در میان اصلاح طلبان برانگیخته است. از جمله، محمد 
قوچانی، رئیس کمیته  سیاسی حزب کارگزاران سازندگی 
ایران نیز در روزنامه سازندگی نوشت: بیانیه  ۱۱۰ چهره  
اصلاح طلب، میانه رو و توسعه گرا برای روزنه گشایی در 
کشــور نشان از ناکارآمدی و نارسایی نهادهای سیاسی 
موجود در جریان اصلاحات به خصوص جبهه اصلاحات 
دارد. وی از وجود احزاب کاغذی و احزاب سایه در جبهه 

اصلاحات انتقاد کرد.
در همین شــرایط نیز علاوه بــر بیانیه ۱۱۰ نفر از 
اصلاح طلبان، چهار حزب کارگزاران سازندگی، اعتماد 

ملی، ندای ایرانیان و اعتدال و توســعه در حال فعالیت 
انتخاباتی هســتند و با سرلیستی علی مطهری لیست 

ارائه خواهند کرد.
علی مطهری: فهرست صدای ملت 

سوم اسفند رونمایی می شود
علی مطهــری، نامزد دوازدهمیــن دوره انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی روز دوشــنبه در نمایشگاه 
رســانه های ایران از غرفه خبرگزاری جمهوری اسلامی 
بازدید کرد و در نشســت خبری به سؤالات خبرنگاران 

پاسخ داد.
وی در این نشســت اعلام کرده که فهرست صدای 
ملت پنج شنبه، سوم اســفند رونمایی می شود و گفته 
است: ۶ نفر زن و بقیه مرد هستند البته احتمال تغییر 

وجود دارد.
مطهری همچنین می گوید: زمانی که احساس کردم 
برخــی احزاب و گروه های معتــدل قصدی برای دادن 
لیست ندارند، بنده اعلام کردم که خود من لیستی را از 
افراد معتدل چه اصولگرا و چه اصلاح طلب ارائه می کنم.
به گزارش ایرنا، نامــزد دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس خاطرنشان کرد: وقتی این را مطرح کردم، برخی 
گروه های سیاسی اعلام همکاری کردند وگرنه لیستی که 
اعلام می کنیم نه لیست اصلاح طلبان است نه اصولگرایان 

و نه حزب خاصی.
مطهری بیان داشته است: اکنون امکان اعلام اسامی 
لیست نیست چون تبلیغ حساب می شود و تخلف است.
وی یادآور شــده: درباره اینکــه آیا آقای لاریجانی 
در جریان هست یا نه، ایشان اصلا در جریان لیست ما 
نیستند و لیست ما نه منتسب به آقای لاریجانی است و 
نه آقای روحانی و نه آقای رئیسی و نه به هیچ شخصی 
بلکه لیست شخصی است که برخی گروه های سیاسی 

گفته اند حمایت می کنیم.
مطهری در بخش دیگری از ســخنان خود در این 
نشســت گفت: برای لیست شهرستان ها تصمیم جدی 
نگرفته ایم؛ اما اگر لیســت بدهیم، برای آنجاهایی است 
که اولاً نیاز باشــد، ثانیاً آن افراد را کاملا بشناسیم. در 
غیر این صورت لیست سراسری نخواهیم داشت، چراکه 

کار بسیار دشواری است.
اینکه از صندوق قهر کنیم راه اصلاح امور نیست

نامزد دوازدهمین دوره انتخابات مجلس درباره بیانیه 
۱۱۰ فعــال اصلاح طلب علیه تحریم انتخابات و دعوت 
به مشارکت، گفته است: بیانیه روزنه بیانیه خوبی است 
و حرف اصلی آن این اســت که ما از هر فرصتی برای 

اصلاح امور باید استفاده کنیم.
مطهری خاطرنشان کرد: اینکه از صندوق قهر کنیم 

راه اصلاح امور نیست و اوضاع بدتر می شود.
دبیرکل حزب ندای ایرانیان: 
از لیست مطهری حمایت می کنیم

شهاب الدین طباطبایی، دبیرکل حزب ندای ایرانیان 
نیز با حضور در غرفه ایرنا در نمایشگاه رسانه های ایران 
گفته است: تصمیم برخی از احزاب این شد که در تهیه 
لیســت و برای رای آوری به آقــای مطهری کمک و از 

لیست او حمایت کنیم.
وی در مورد اینکه غالــب اصلاح طلبان رویکردی 
متفاوت با این روند و ارائه لیست دارند، می گوید: شاید 
دقیق تر این باشــد که فضای »جبهه اصلاحات« اغلب 
رویکرد دیگری داشــته باشــند اما اگر اصلاح طلبی را 
محــدود به »جبهه اصلاحــات« نکنیم، نقض این نگاه 

نیز وجود داشت.
محمد هاشمی: شرکت در انتخابات یک حق است
و آحاد مردم باید از حق خود استفاده بکنند

خبر دیگر اینکه، محمد  هاشــمی، رئیس اســبق 
سازمان صداوسیما در گفت و گو با فارس خاطرنشان کرده 
اســت: توجه نامزدهای انتخابات به مسائلی معیشتی و 
دغدغه های معیشــتی مردم باعث افزایش مشارکت در 

انتخابات می شود.
وی در ادامه گفته اســت: شرکت در انتخابات یک 
حق است و آحاد مردم باید از حق خود استفاده بکنند 

و تاثیرگذار باشند.
هاشمی رفسنجانی افزوده است: دشمن نشسته و 
رصد می کند و منتظر است که مردم ایران خدایی نکرده 
در انتخابات مشــارکت نکنند تا آن وقت اهداف خود را 

عملیاتی و اجرا کند.
وی گفته اســت: مردم ایران اگــر امنیت پایدار و 
آســایش و رفاه عمومی می خواهند باید بدانند که این 

موضوعات از طریق صندوق رای امکان پذیر است.
مرعشی: مردم با وجود مشکلات اقتصادی

به میدان بیایند و صندوق رأی را جدی بگیرند
همچنین، حسین مرعشی، دبیرکل حزب کارگزاران 
سازندگی در یک نشست انتخاباتی با اشاره به انتخابات 
رقابتی در استان کرمان اظهار داشته است: استان شرایط 
 مناسب تری نسبت به ســایر نقاط کشور دارد و حدود
اســتان در  مجلــس  کرســی های  درصــد   ۸۰ 

رقابتی است.
به گزارش ایرنا، وی گفته است: اکثر خانوارها امروز 
به لحاظ اقتصادی دچار مشکل هستند اما باید مردم به 

میدان بیایند و صندوق رای را جدی بگیرند.


